

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱

Cross-straits Relations and the R.O.C.'s Mainland Policy 兩岸關係與大陸政策

當期課號	0092	Course Number	0092
授課教師	廖顯謨	Instructor	LIAO,HSIEN MO
中文課名	兩岸關係與大陸政策	Course Name	Cross-straits Relations and the R.O.C.'s Mainland Policy
開課單位	法政與社會課群(日)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Jurisprudence And Social Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程的教學目標是藉由剖析兩岸關係之各項特質，以及兩岸政策之比較，使學生能夠正確理解日益重要與日趨複雜的兩岸關係，以為兩岸各項實質交流建構基礎。	Objectives	1 Preface 2 The history of KMT-CCP Conflicts 3 ROC-PRC Relations and the Security of Asia Pacific Area 4 Diplomatic Competition between ROC and PRC 5 ROC's Mainland China Policy and their Exchanges 6 Taiwan-China Talks and their achievements 7 To creat win-win for Both sides of Strait 8 What should Taiwan do under China's Threat
教材	老師演講與師生討論	Teaching Materials	Lectures and discussions
成績評量方式	平常 30% 期中報告30 % 期末考 40%	Grading	1 Participation 30% 2 Midterm Exam 30% 3 Final Exam 40%
教師網頁	-		
教學內容	(一)前言 (二)中國分裂分治的背景 (三)中華民國與中國關係的發展與亞太安全 (四)中華民國與中國外交競賽及其影響 (五)大陸(中國)政策之演變與交流 (六)兩岸會談成果與其障礙 (七)互信互諒共創雙贏(同學發表意見) (八)我方自處與自存之道(代結論)	Syllabus	1 Preface 2 The history of KMT-CCP Conflicts 3 ROC-PRC Relations and the Security of Asia Pacific Area 4 Diplomatic Competition between ROC and PRC 5 ROC's Mainland China Policy and their Exchanges 6 Taiwan-China Talks and their achievements 7 To creat win-win for Both sides of Strait 8 What should Taiwan do under China's Threat

尊重智慧財產權，請勿非法影印。